



هل أريد

- ❖ كثيرون تقدموا إلى المسيح يطلبون الشفاء من أمراضهم وكانت مشكلتهم في إيمانهم - لذلك كان الرب يقول "إن كنت تستطيع أن تؤمن".
- ❖ أما هذا الرجل فقد قضى زمناً طويلاً جداً في مرضه لذلك علم الرب أن إرادته هي السبب "أتريد أن تبرأ".
- ❖ بعد هذا الزمان يتوقع الإنسان لمثل هذا الرجل أن يتعود على ما هو فيه: المكان، الناس، طريقة الحياة إشفاق الناس وعدم إضطراره للعمل - وهكذا يفقد تدريجياً رغبته في الشفاء - بل ربما يحب المرض لذلك كان سؤال الرب له "أتريد أن تبرأ".
- ❖ ولكن ما صلة هذا بنا نحن؟ لكل منا حياته التي تعود عليها حتى تكونت مجموعة من العادات الشخصية في الكلام والتليفونات والأصدقاء وقضاء الوقت - وقد يكون بعضها رديئاً. ولكنه بسبب طول الزمن والكسل والتهاون والتراخي وعدم الجدية يفقد الرغبة أو الإرادة في التغيير أو التوبة.
- ❖ لقد كان مريض بيت حسدا يظن أنه لا ذنب له فيما هو فيه "ليس لي إنسان" - وقد تظن أنت أيضاً أنه ليس لك ذنب لك فيما أنت فيه - أن ظروفك قد حكمت بأن تحيا هكذا - ولكن الرب كشف الحقيقة حين قال له "ها أنت قد برئت فلا تعد تخطيء أيضاً لنلا يكون لك أشرف".
- ❖ ما هو الأشرف من بقاء الإنسان في المرض ثمان وثلاثين سنة؟ لا أظن أنه يوجد شيء آخر أشرف سوى الموت نفسه. الموت الأبدى.
- ❖ لذلك ليس أمامك أيها الإنسان المترأخي في حياة الخطية وعاداتها سوى أن تنظر إلى إله بيت حسدا وتعلم أنه قادر أن يقيمك إن أردت - "ولا تعد تخطيء أيضاً لنلا يكون لك أشرف".

Do I want

- ❖ Many came to Christ asking to be healed from their sicknesses and their problem was their faith. And the Lord used to say to every one of them "if you can believe".
- ❖ But that man had spent very long time in his sickness, so the Lord knew that his problem was his will "do you want to be made well".
- ❖ After that long time, one would expect that man to be accustomed to what he lived in: the place, the people, the way of living, the pity of others making him not obliged to work...etc., so he lost gradually his will to be healed, even he may had started to love sickness "do you want to be made well".
- ❖ What does that have to do with us? Everyone has his own life, that he becomes accustomed to, has acquired a bunch of habits in speaking, making calls, friends, passing time. Some of them may be bad. But because of time, laziness, inactiveness and non-seriousness, he loses the desire and the will to change or repent.
- ❖ The sick man of Bethesda thought that he was not guilty for what happened to him "I have no man". You also may think that you are not guilty for what happens to you; that the circumstances are responsible for your life. But the Lord explained it when He said "see, you have been made well. Sin no more, lest a worse thing come upon you". And what is the worse that could come but death, the eternal death.
- ❖ There is no other way before you, who is slothful in the life of sin and its habits, but to look to God of Bethesda, knowing that He is able to raise you if you wanted "sin no more, lest a worse thing come upon you".

Church News and Schedule by telephone:

514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishoy@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthony@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

مواعيد الخدمة

Service Schedule

+ The Holy Liturgy	Mon	10½ - 1	PM	+ القداس الإلهي
+ The Holy Liturgy	Tue	10½ - 1	PM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعتراقات
+ The Holy Liturgy	Wed	4½ - 7	PM	+ القداس الإلهي
+ The Holy Liturgy	Thu	10½ - 1	PM	+ القداس الإلهي
+ St. Monica and St. Augustine group	Thu	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ The Holy Liturgy	Fri	4½ - 7	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعتراقات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Coptic hymns class (KG - Grade 6)	Sat	1 - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 6 - KG)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	2 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7½	PM	+ عشية ، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ - 12½	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدمة
+ Coptic hymns class (grades 7 - 11)	Sun	1 - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 7 - 11)
+ Coptic hymns class (cegep and +)	Sun	2 - 4	PM	+ درس ألحان و قبطي (cegep & +)

أخبار الكنيسة

- ١ . يقام الحفل السنوي لكنيسة مارمرقس مساء الجمعة ٢٤ أبريل بعد العيد مباشرة - التذاكر موجودة بالقاعة.
- ٢ . تقام مسيرة يوم السبت ٢٥ أبريل القادم للمطالبة بحق أولياء الأمور في إختيار التعليم الديني لأولادهم أمام محكمة مدينة Drumondville التي ستنظر القضية المرفوعة بهذا الشأن وسوف تتحرك الأتوبيسات من أمام كنيسة العذراء الساعة ١١ صباحاً بعد القداس الخاص بهذا الأمر والعودة ٦ مساء - الإشتراك ٥ دولار فقط - رجاء إشتراك أكبر عدد ممكن للتعبير عن خطورة الأمر .
- ٣ . يعترزم نيافة الأنبا مرقس إنشاء قناة خاصة بالشباب والأطفال باللغات الإنجليزية والفرنسية يقوم بها المركز الإعلامي للكنيسة القبطية الأرثوذكسية C.O.M.C. والكنيسة تطلب من كل من لديه الكفاءة والإستعداد لإنتاج برامج تنبئها القناة الإتصال ببولس مجلى 554-0449 (514) أو مايكل السيناوى 888-8374 (438).
- ٤ . يوافق يوم الخميس عيد ظهور السيدة العذراء بالزيتون.
- ٥ . عشية السبت من إنجيل العشية.
- ٦ . نقيم الكنيسة معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية إبتداءً من الأسبوع الأخير من يونيو وحتى نهاية أغسطس للإستعلام والحجز رجاء الإتصال ببنيقين أسعد 583-6243 (514).

CHURCH NEWS

1. The annual fundraising of Saint Mark church will be held on Friday, April 24, tickets are available at the church's hall.
2. A walk will be organized next Saturday, April 25, to claim parents' right to decide their children's studies with concern to religion, the place of the event is in front of Drummondville court which is where the case submitted in this regard will be examined. Buses will move from Saint Mary Church at 11 a.m. after the Holy Liturgy prayed especially for that matter. Return will be at 6 p.m. - participation fees are only 5\$ - we hope that people will participate in a great number in order to express how serious is this matter.
3. His Grace Bishop Morcos is intending to launch a channel for youth and children in both languages English and French by the Coptic Orthodox Media Centre, the church is inviting every person who has the competence and willingness to produce programs to be broadcasted by the channel to contact Boulos Megaly (514)554-0449 or Michael El Sonbaty (438)888-8374.
4. Next Thursday will be the feast of the appearance of the Holy Virgin in Zeitoun.
5. Next Saturday's Bible study will be from the vesper's Bible reading.
6. The church is organizing a summer camp for the children of the primary stage starting the last week of June till the end of August, for information and reservation please contact Nevine Assaad (514)583-6243.